

履 歷 表

背景資料

姓 名：李順發 (Shun-Fa Lee)

目前職業：淡江大學產業經濟系副教授

聯絡電話：02-26215656 Ext.2999

電子信箱：alphalee@mail.tku.edu.tw

聯絡地址：(25137) 台北縣淡水鎮英專路 151 號 淡江大學產業經濟系

專 長：總體經濟、經濟成長

研究興趣：貿易與總體、政府融通方式

可授科目：總體經濟、經濟成長、經濟發展、貨幣銀行學、動態經濟學、國際金融

教育程度

博士班 台灣大學經濟研究所 2002/9~2006/6

碩士班 台灣大學經濟研究所 1997/9~1999/6

大學 台灣大學經濟系 1994/9~1997/6

教學經驗

高等總體經濟學	淡江大學產經研究所博士班	2009/2~迄今
經濟成長	淡江大學產經研究所碩士班	2008/2~迄今
財政學	淡江大學產經系	2007/9~迄今
個體經濟學	淡江大學產經系	2007/9~迄今
產業經濟	淡江大學產經研究所碩士班	2007/9~2008/1
經濟學	文化大學經濟系、元智大學國企系	2006/9~2007/6; 2002/2~2006/6
總體經濟學	文化大學經濟系、台北大學財政系	2006/9~2007/6
國際經濟學	文化大學經濟系、台北大學財政系	2006/9~2007/6
總體經濟理論	文化大學經濟研究所(碩士班)	2007/2~2007/6

工作經歷

淡江大學產經系	專任副教授	2011/02/01~迄今
淡江大學產經系	專任助理教授	2007/8/1~2011/1/31
中國文化大學經濟系	專任助理教授	2006/8/1~2007/7
台北大學財政系	兼任講師	2006/8/1~2007/7
日本神戶大學(RIEB)	訪問學者(對方補助經費)	2006/1/16~2006/1/22
中研院經濟所	培育博士候選人	2005/8~2006/7
元智大學國企系	兼任講師	2002/2~2006/7
台大經濟系	專任助教	2001/8~2002/8

期刊論文

- Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2007), “Congestible public goods and local indeterminacy: A two-sector endogenous growth model,” *Journal of Economic Dynamics and Control*, 31, 2486-2518.
- Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2009), “Two-sector Growth Models with Productive Public Goods: Equilibrium (In)determinacy,” *Southern Economic Journal*, 75, 639-662
- Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2009),” General fund financing, earmarking, economic stabilization and welfare,” *Public Finance Review*, 37; 507-538.
- Shun-Fa Lee (2011), “Tariff, growth, and welfare,” *Review of International Economics* 19, 260–276.
- Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2012), “Intersectoral Spillovers, Relative Prices and Development Traps,” *Review of Development Economics*, forthcoming.

專書論文

- Chen, B.L., S.-F. Lee and K. Shimomura (2009). “Import Tariffs and growth in a model with habits in: Takashi Kamihigashi and Laixun Zhao (Eds.), *International Trade and Economic Dynamics*, Springer-Verlag, Berlin Heidelberg, pp. 299-322.

進行中論文

- Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2009), “Intersectoral Spillovers, Relative Prices and Poverty Trap”
- Lee, Shun-Fa (2008), “Externality implies inefficiency?”
- Lee, Shun-Fa (2010), “Government financings in a two-sector model with productive externality”
- Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2011), “Income Taxation versus Debt Finance in an Endogenous Growth Model”

英文學術會議論文

- 2011/06/24-25, Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2011), “Income Taxation versus Debt Finance: a comparison,” presented at the APEA Seventh annual conference in Pusan National University, Busan, Korea.
- 2009/11/28-29, Shun-Fa Lee (2009), “Government financings in a two-sector model with productive externality,” presented at the 8th International Conference of the Japan Economic Policy Association, Center for National University Finance and Management, Tokyo, JAPAN
- 2009/3/13-14, Shun-Fa Lee (2009), “Government financings in a two-sector endogenous growth model,” presented at 2009 International Conference on Trade, Industrial and Regional Economics, Tamkang University
- 2008/12/13-14, Shun-Fa lee(2008), “Tariff, growth and welfare,” presented at APEA fourth annual conference in Central University of Finance and Economics, Beijing
- 2008/7/14–15, Shun-Fa Lee (2008), “Import Tariff in a Two-Country Endogenous Growth Model with International Technology Spillover,” presented at 4th annual meeting of APTS in the University of Sydney, Australia
- 2006/12/21–22, Chen, Been-Lon, Shun-Fa Lee and Koji Shimomura (2006), “Import Tariffs and Growth in a Model with Habit,” presented at Workshop in Kobe University, Japan

2003/12/9-10, Hsu, C.-M., W.-C. Liu and S.-F. Lee (2003), "The Role of Financial Development in Economic Growth: The Experiences of Taiwan, Korea, and Japan," presented at Asian Crisis V: New Challenges and Opportunities for the Post-Crisis Asia, Kangwon National University, Korea

中文學術會議論文

2011/05/28, Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2011), "Income Taxation versus Debt Finance in an Endogenous Growth Model" 報告於 2011 年產業、貿易與區域經濟學術研討會

2010/05/07, Been-Lon Chen and Shun-Fa Lee(2010), "Saving and Growth with Habit Formation in Leisure," 報告於淡江大學產經系 seminar

2008/10/09, Shun-Fa lee(2008), "Tariff, growth and welfare," 報告於台大經濟系貨幣與總體 seminar

2008/08/16, Shun-Fa lee(2008), "Tariff, growth and welfare," 報告於新貿易理論研究群研討會

2007/06/30, Shun-Fa Lee (2007), "Externality implies inefficiency?" 報告於東吳經濟成長理論學術研討會

2007/05/17, Tsechien Hsu and Shun-Fa Lee (2007), "Export Subsidy, Growth and Welfare," 報告於台大經濟系產業經濟 seminar

2006/03/09, Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2006), "Earmarked taxes versus general fund financing: Implications for stabilization," 報告於台大經濟系貨幣與總體 seminar

2005/11/21, Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2005), "Indeterminacy in a two-sector growth model with intersectoral externality," 報告於台灣經濟學會與北美華人經濟學會 2005 年聯合年會

2004/10/21, Chen, Been-Lon and Shun-Fa Lee (2004), "Congestion and Indeterminacy in a Two-sector Growth Model," 報告於台大經濟系貨幣與總體 seminar

學位論文

博士論文：Fiscal Policies and Endogenous Fluctuations in a Growing Economy, 2006 (指導老師：陳明郎)

碩士論文：「資產替代、資本管制與利率平價」, 1999, (指導老師：毛慶生)

會議論文評論

2011/06/24-25, the APEA Seventh annual conference in Pusan National University, Busan, Korea.
評論文章：Kim, C., G. Pradhan, and S. Zhang (2011). "Welfare analysis of the corporate tax policy"

2009/12/19 台灣經濟學會 台灣健康經濟學會 台灣農業與資源經濟學會 2009 年聯合年會, 評論文章：
Liao, Pei-Ju (2009), "The One-child Policy: A Macroeconomic Analysis"

2008/12/20, 台灣經濟學會 2008 年年會, 評論文章：Yu Hsing (2008), "Response of the Monetary Policy Rule to the Exchange Rate for Selected Asian Countries"

2008/02/29, 卓越計畫第二年期末成果發表會, 評論文章：Chen, Been-Lon (2008), "Endogenous fluctuations in multi-sector models"

- 2007/06/30, 東吳經濟成長理論學術研討會, 評論文章: Been-Lon Chen, Houng-Ju Chen, Ping Wang (2006), "Public Policy and human capital accumulation in an endogenously growing economy with labor-market frictions"
- 2006/11/24-25, 第六屆兩岸經濟發展研討會, 評論文章: Chia-ying Liu and Juin-jen Chang (2006), "Revenue Sharing, Collective Bargaining, and Economic Growth"
- 2006/12/17, 台灣經濟學會與北美華人經濟學會 2006 年聯合年會, 評論文章: 謝惠婷, 謝智源, 陳智華(2006)「環境政策和經濟成長: 事前管理或事後管制」

期刊審查

Pacific Economic Review, 經濟論文叢刊, 經濟論文, 經濟研究

研究補助

- 2011/08/01~2012/07/31, 國科會研究計畫, 題目: 貿易、成長與福利
- 2010/08/01~2011/07/31, 國科會研究計畫, 題目: 儲蓄、經濟成長與休閒習慣
- 2009/08/01~2010/07/31, 國科會研究計畫, 題目: 政府融通方式的比較: 以內生成長模型為例
- 2008/08/01~2009/07/31, 國科會研究計畫, 題目: 兩國內生成長模型的建立
- 2007/08/01~2008/07/31, 國科會研究計畫, 題目: 貿易與成長: 兩國內生成長模型
- 2007/01/01~2007/07/31, 國科會研究計畫, 題目: 外部性與總體經濟效率

碩士班論文指導學生

- 張維娟(2011)「生育率與經濟成長率: 養育成本由資源消耗衡量」, 淡江大學產業經濟研究所(口試委員: 謝志源、洪小文)
- 陳韻如(2011)「生育率與經濟成長率: 養育成本由時間衡量」, 淡江大學產業經濟研究所(口試委員: 謝志源、洪小文)
- 趙于捷(2010)「貿易開放、經濟成長與社會福利」, 淡江大學產業經濟研究所(口試委員: 洪小文、彭正浩)
- 吳明哲(2010)「政府修繕、成長與福利」, 淡江大學產業經濟研究所(口試委員: 洪小文、盧佳慧)
- 許育誠(2010)「所得稅融通、公債融通和經濟成長」, 淡江大學產業經濟研究所(口試委員: 洪小文、盧佳慧)
- 魏道岑(2009)「政府融通方式、經濟成長與福利: 以兩部門模型為例」, 淡江大學產業經濟研究所(口試委員: 謝志源、洪小文)
- 林曉芬(2008)「政府融通方式與經濟成長: 以兩部門模型為例」, 文化大學經濟研究所(口試委員: 胡春田、謝志源)
- 黃志雄(2008)「政府融通與經濟成長: 生產性的政府支出」, 文化大學經濟研究所(口試委員: 胡春田、謝志源)

榮譽事蹟

1. 2006 年台灣經濟學會蔣碩傑理論組博士論文佳作獎
2. 2006 年勇源教育發展基金會博士論文優等獎
3. 中華民國斐陶斐榮譽學員
4. 2005/8~2006/7，中研院人文社會科學博士候選人培育計畫獎助
5. 2002/9~2006/6，台大經濟系研究生助教助學金
6. 2003，劉大中先生教育獎學金。
7. 1998，王世杰先生文教基金會獎學金
8. 1997/9~1999/6，台大經濟系研究生助教助學金
9. 1995，台大經濟系二年級書卷獎。